

[Texte]

Mr. Blaikie: Mr. Chairman, is there any particular reason why we were not able to have officials from the department as witnesses on one or two occasions?

• 0940

The Chairman: Mr. Blaikie, I think the precedent usually is that the minister appears first of all on policy matters, and I think we wanted to follow that procedure and then follow up with questioning the officials afterwards. But I will call a steering meeting the first week we come back and we will work out our schedule from there.

Mr. Hawkes.

Mr. Hawkes: If I could just make a comment, this is a consistent pattern in this committee, that we end up with one or two sessions with the minister on main estimates and they are gone. We have had supplementary estimates in the last year where it was impossible to get the minister.

The Chairman: Mr. Hawkes, we have the minister. It is my intention, with the co-operation of the ministers of the three departments, to have them as frequently as is reasonable in the next couple of months, and if you bear with me in that regard we will see what happens there. But I think this morning, with respect, the members would like to hear the minister and question the minister to the greatest extent possible. I do not want to cut off discussion on this point, but the steering committee will meet again right after the Easter break.

If I may go on, then, with the actual reference that was referred to us from the House of Commons, the reference is as follows: It is ordered that Consumer and Corporate Affairs Votes 1, 5, 10 and 15; that National Health and Welfare Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 and 55; and that Social Development Vote 1 for the fiscal year ending March 31, 1984, be referred to the Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs.

So that is what we have before us, and without further ado I will then call Vote 1 on the Estimates of Health, Welfare and Social Affairs.

NATIONAL HEALTH AND WELFARE

A—Department—Departmental Administration Program

Vote 1—Departmental Administration—Program expenditures\$36,714,000

The Chairman: We are very pleased to have with us this morning the Hon. Monique Bégin, the Minister of National Health and Welfare. Madam Minister, perhaps first of all you could introduce some of your key officials who are here this morning.

Hon. Monique Bégin (Minister of National Health and Welfare): With pleasure, Mr. Chairman, and I wish you good luck in your new mandate.

With me is the Deputy Minister, Mr. Larry Fry, and in the room are the Assistant Deputy Ministers: Dr. Monique Jérôme-Forget; Dr. Maureen Law; Dr. Alex Morrison; Dr.

[Traduction]

M. Blaikie: Monsieur le président, y a-t-il une raison particulière pour expliquer pourquoi nous n'avons pas rencontré des hauts fonctionnaires du ministère à une ou deux reprises?

Le président: Monsieur Blaikie, je pense que, normalement, on rencontre le ministre d'abord pour discuter de toutes les questions de politique, et qu'ensuite on interroge les hauts fonctionnaires, et je pense que nous voulions poursuivre dans cette tradition. Mais je convoquerai une réunion du comité directeur dès la première semaine après notre retour du congé de Pâques, et nous établirons notre calendrier de travail.

Monsieur Hawkes.

M. Hawkes: Si vous me permettez de faire un commentaire: il semble que le Comité a toujours une ou deux réunions avec le ministre pour discuter du budget principal, ensuite c'est terminé. Nous avons eu un budget supplémentaire dans la dernière année, et il a été impossible de rencontrer le ministre.

Le président: Monsieur Hawkes, le ministre est là aujourd'hui. Si les trois ministres sont prêts à collaborer avec moi, j'ai l'intention de les recevoir aussi souvent que possible au cours des prochains mois, alors je vous demande d'être patients, et nous verrons ce qui se produira. Mais je pense que ce matin les députés aimeraient bien entendre ce que le ministre a à nous dire et lui poser le plus de questions possible. Je ne veux pas clore le débat, mais le comité directeur se réunira de nouveau immédiatement après le congé de Pâques.

Alors, si vous me le permettez, je vais lire l'ordre de renvoi que nous avons reçu de la Chambre des communes. Il est ordonné que les crédits 1, 5, 10 et 15, Consommation et Corporations, que les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 et 55, Santé nationale et Bien-être social, et que le crédit 1^{er}, Développement social, pour l'année financière se terminant le 31 mars 1984, soient déferés au Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales.

Donc, voilà notre ordre de renvoi, et sans plus tarder, je mets en délibération le crédit 1^{er} du budget de la Santé nationale, du Bien-être social et des Affaires sociales.

SANTÉ NATIONALE ET BIEN-ÊTRE SOCIAL

A—Ministère—Programme de l'administration centrale

Crédit 1^{er}—Administration centrale—Dépenses du programme\$36,714,000.

Le président: Nous avons le plaisir d'accueillir ce matin l'honorable Monique Bégin, ministre de la Santé nationale et du Bien-être social. Madame le ministre, vous pourriez peut-être d'abord nous présenter certains hauts fonctionnaires qui vous accompagnent ce matin.

L'honorable Monique Bégin (ministre de la Santé nationale et du Bien-être social): Avec plaisir, monsieur le président, et je vous souhaite bonne chance dans vos nouvelles fonctions.

J'ai à mes côtés le sous-ministre, M. Larry Fry. Dans la salle, j'ai mes sous-ministres adjoints: Mesdames Monique Jérôme-Forget et Maureen Law; MM. Alex Morrison, Mike